

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE
CHINA TROPICAL MEDICINE

2010年9月

第10卷

第9期

Vol. 10

No. 9

月刊

主 管

中华人民共和国卫生部

主 办

中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

协 办

海南省人民医院

海南医学院附属医院

海南省中医院

解放军第187中心医院

海口市人民医院

海南农垦总医院

海南海灵化学制药有限公司

先声药业有限公司

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社

地址:中国海南省海口市海府路44号

邮政编码:570203

电话:(86)-0898-65377298、65326675

传真:(86)-0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@vip.163.com

ctmfff@163.com

ctmfff@sina.com

网 址: <http://www.cntropmed.com>

社 长

杜建伟

主 编

杜建伟

副 主 编

王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 崔宜庆(兼)

副 主 任

符式刚

发 行

中国热带医学杂志社

广告经营许可证:琼工商广字121号

ISSN 1009-9727

中国标准刊号:CN46-1064/R

印 刷

海南世知印刷工业有限公司

定 价

每期15.00元

全年12期共180.00元

定 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

邮 购

中国热带医学杂志编辑部

中国海南省海口市海府路44号

邮编:570203

电话:0898-65377298、65326675

传真:0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@163.com

2010年版权归中国热带医学杂志社所有

(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目 次

论 著

- 脐血间质干细胞对PD临床症状及脑血流灌注量的影响 廖小平,陈涛,文国强,等(1043)
- 广西疟疾监测点5年监测结果分析 李锦辉,杜进发,覃业新,等(1046)
- 即刻早期基因c-fos, c-jun在缺血再灌注大鼠肝脏中的表达 李广昱,韩文斌,陈飞(1048)
- 转铁蛋白基因在三种淡色库蚊体内表达量的比较分析 谭文彬,王霄,魏继波,等(1050)
- 建立农村地区结核病防治体系控制肺结核流行的效果 伏永鹏,马晓燕,姬新芬,等(1052)
- 荧光定量PCR检测细胞代谢综合征相关基因表达的优化 陈瑾歆,方定志(1054)
- 胶体金免疫层析法在鼠疫监测应用 梁秋光,潘珠,王少语,等(1057)
- 革兰阴性杆菌AmpC酶和AmpC耐药基因检测 张丽梅,徐韞健,孙慧冰,等(1059)
- 3例着色芽生菌病的临床分析及病原菌鉴定 刘红芳,薛汝增,黄进梅,等(1062)
- 氟康唑与伊曲康唑预防造血干细胞移植真菌感染的效果 赵孟霞,孙竞,范志平,等(1064)
- PSF真核表达载体的构建及细胞内表达和定位 张秀娟,王娟,邓鹏,等(1067)

疾病监控

- 许昌市手足口病抽样调查 赵淑娟,张巧红(1069)
- 广西两地儿童看护人对腹泻病知行调查 秦卫文,林玫,梁大斌,等(1071)
- 贫血患者的免疫血液学检查结果分析 孔庆芳(1073)
- 深圳市家养猫和犬宠物弓形虫感染及相关因素调查 谢桂萍,耿艺介,张仁利,等(1075)
- HBV母婴传播阻断方法的临床观察 张婷,黄建琼(1078)
- 海口市1830例孕产妇梅毒血清学检测分析 谢映,陈明春(1080)

天津市 2006 ~ 2008 年梅毒流行趋势分析 夏建晖,郭燕,郑敏娜,等(1081)

非流行期在园儿童 EV71 和 CoxA16 携带率调查 曾斤日,何玥,刘爱民,等(1083)

女性生殖道细菌性阴道炎支原体感染分析 曾梦如,黄云平,黄秀红,等(1084)

北京部分地区慢性阻塞性肺疾病的流行病学调查 陈乾华,窦志芳,潘娜,等(1086)

湖南平江县 2009 年艾滋病综合防治效果分析 黄乐,辜明东,李首来,等(1087)

广西边境地区健康人群脊髓灰质炎免疫水平分析 蒋玉艳,黄林,钟革,等(1088)

深圳市某辖区 2007 ~ 2009 年麻疹流行病学特征 李红,谢桂萍,钟小琳,等(1089)

海南陵水县 2004 ~ 2009 年碘盐监测结果分析 李兴智,李逢敏,陈列(1090)

1950 ~ 2009 年江西省丰城市麻疹流行病学特征分析 李涛(1171)

实验研究

细胞因子参与下的脐造血干细胞体外扩增 陈才生(1092)

临床医学

儿童马尔尼菲青霉菌病 1 例 陈海斌,廖传德,潘志远(1093)

下呼吸道感染患儿医院感染的临床相关因素调查 符春笋(1095)

椎管内猪囊尾蚴病的临床分析及文献回顾 邹洋,艾泉山,栗绍刚,等(1097)

实时荧光定量 PCR 检测不孕不育患者解脲支原体感染 张桂彩(1099)

FGFR1 在尖锐湿疣中的表达及其临床意义 徐斌,郭峻莉(1101)

枸橼酸莫沙必利片治疗胃食管反流病 115 例临床观察 王齐全(1103)

肺炎支原体肺炎患儿体内微量元素含量的分析 阮和球,符生苗,庞海云,等(1105)

四联疗法治疗肺癌骨转移瘤疗效评价 彭大为,许振胜,王美清,等(1106)

猫抓病头颈部淋巴结炎 20 例临床分析 黄志权,梁伟强,范松,等(1108)

急性脑梗塞患者血清肿瘤坏死因子- α 的变化 吴映曼,蔡毅(1110)

厄贝沙坦对慢性充血性心力衰竭血脂联系浓度的影响 陈英杰,陈运立,吴贤仁(1112)

膳食营养干预对痛风患者辅助治疗的效果观察 卢味,李进,麦海妍,等(1114)

血清胆碱酯酶与慢性肝病临床和病理的相关性 吴瑾滨,徐磊(1116)

脊柱结核手术并发症的防治 王广积,林明侠,沈宁江,等(1117)

空洞型肺结核病人应用 DLT 的效果分析 羿鹤,马光(1119)

生殖道沙眼衣原体感染的实验室诊断 方小娴,郭义龙,袁定贵(1120)

肺心病急性加重期应用疏血通注射液的疗效分析 张舒岩,及志勇,雷宇,等(1122)

乳腺癌病人患侧上肢功能的康复效果观察 何宏,朱惠玲(1124)

急性脑梗死患者血清 CRP 和 F_{ib} 检测的临床意义 潘健华,邓碧兰,余杏(1125)

卵巢成熟畸胎瘤腺癌变一例及文献复习 陈曼玲,吴小妹,金松(1127)

亚低温脑保护机制及其在脑卒中治疗上的应用 吴惠玲,冯紫君(1128)

儿童重症手足口病的胸部 X 线及 CT 表现 陈洋,林允军,李建军,等(1130)

TURP 取材对前列腺癌漏诊的病理分析 徐海霞,王青松,谈顺(1132)

胺碘酮与利多卡因治疗急性心梗并室性心律失常疗效观察 吴忠,乔平,王圣,等(1133)

不同组织类型中央型肺癌的 MSCT 与纤支镜下表现对照 李传资,石慧芳,黄菁慧,等(1134)

误诊为血液系统疾病的系统性红斑狼疮临床分析 杨朝荣(1135)

传统医学

中西医结合治疗病毒性肝炎高胆红素血症 80 例效果分析..... 黎文新,何书平(1136)

“合募配穴针法”治疗急性胃肠炎 60 例临床观察 萨仁,王晓民,李铁,等(1137)

检验医学

五步碘量法测定二氧化氯消毒剂的方法探讨 林凯,黎雪慧,陈裕华,等(1139)

酶底物法与多管发酵法检测水中大肠菌群比较 王菊,潘孝楼,吴丽(1141)

ICP-OES 法测定深圳市市制食品中铝..... 姜杰,张慧敏,杨俊,等(1143)

两种不同方法检测 CA125、CA153、CA199 的观察 戴海玲,库艳丽(1145)

鲎试剂检查丹红注射液细菌内毒素的探讨 张静,杨曦(1147)

研究进展

磁敏感成像在脑血管病变中的应用进展 唐少虎,申艳光,韩向君(1149)

局部晚期非小细胞肺癌临床治疗进展 欧涛,覃世运,王文尖,等(1152)

恶性疟原虫抗药性测定方法及其影响因素 赵振,Liwang Cui,吴兰鸥,等(1155)

卫生学

艾滋病自愿咨询检测在婚前保健服务中的作用 陈世新,廖志贺(1158)

健康教育对精神分裂症患者服药依从性的影响 龙栩慧,王海庄,何映,等(1160)

北京市宣武区社区居民自我保健与卫生知识情况调查 李宁燕,王卫(1162)

麻纺厂职工体检结果分析 高分飞,高凤花(1164)

广州市花都区水源水水质卫生现况 肖琳,袁肖玲,卢文燕(1166)

海南某高校教工慢性病患率与相关危险因素调查 李科武(1167)

2006~2008 年某医院抗感染药物使用分析 张运琳(1169)

[期刊基本参数]CN461064/R * 2001 * B180 * ch + en * p * ￥15.00 * 2800 * 71 * 2010 - 9

本期责任编辑:崔宜庆

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 10, Number 9

September, 2010

Responsible Institution

Ministry of Health of the
People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association
& Hainan Provincial Center for Disease
Control and Prevention

Co-sponsors:

Hainan Provincial People's Hospital
Affiliated Hospital of Hainan Medical College
Hainan Provincial TCM Hospital
No. 187 Hospital of PLA
Haikou Municipal People's Hospital
Hainan Provincial Nongken General Hospital
Hainan Hailing Chemical Pharmaceutic Co. Ltd.
Xiansheng Pharmaceutical Co. Ltd.

Editing:

The Editorial Board of China Tropical
Medicine

Address:

44 Haifu Road, Haikou, Hainan 570203,
The People's Republic of China
Tel: (86)-0898-65377298, 65326675
Fax: (86)-0898-65322196 (Automatic)
E-mail: ctmffff@vip.163.com
ctmffff@163.com
ctmffff@sina.com
website: http://www.cntropmed.com

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Printing Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15.00 per issue
Overseas: \$ 10.00 per issue

Subscription: Local post office

Mail-order: The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN: 1009-9727

CN: 46-1064/R

CONTENTS

ORIGINAL ARTICLES

- Effect of umbilical cord blood mesenchymal stem cell transplantation on clinical symptoms and cerebral blood flow in Parkinson disease patients. LIAO Xiao - ping, CHEN Tao, WEN Guo - qiang, et al. (1043)
- Results of malaria surveillance in monitoring sites of Guangxi for five years. LI Jin - hui, DU Jin - fa, QIN Ye - xin, et al. (1046)
- The expression of immediate early genes (IEGs) in liver of ischemia reperfusion rats. LI Guang - gang, HAN Wen - bin, CHEN Fei. (1048)
- Comparative analysis of expression level of transferrin gene in 3 strains of *Culex pipiens pallens*. TAN Wen - bin, WANG Xiao, WEI Ji - bo, et al. (1050)
- Evaluation of results of measures in control of prevalence of tuberculosis in rural areas of Gansu Province. FU Yong - peng, MA Xiao - yan, JI Xin - fen, et al. (1052)
- Optimization of detection of a novel metabolic syndrome related gene (MSRG) by taqman real - time PCR. CHEN Jin - xin, FANG Ding - zhi. (1054)
- Results of application of gold - immunochromatography assay in monitoring of plague and establishment of animal model. LIANG Qiu - guang, PAN Zhu, WANG Shao - yu, et al. (1057)
- Detection of AmpC - lactamases and AmpC gene of gram - negative bacillus. ZHANG LI - mei, XU Yun - jian, SUN Hui - bing, et al. (1059)
- Clinical analysis of chromoblastomycosis and identification of *Fonsecaea monophora*. LIU Hong - fang, XUE Ru - zeng, HUANG Jin - mei, et al. (1062)
- A comparison of effect of fluconazole and itraconazole in preventing early invasive fungal infection in patients after allogeneic hematopoietic stem cell transplantation. ZHAO Meng - xia, SUN Jing, FANG Zhi - ping, et al. (1064)
- Construction of the eukaryotic expression vector of PSF and its expression and location in cells. ZHANG Xiu - juan, WANG Juan, DENG Peng, et al. (1067)

DISEASE CONTROL

- Sampling survey of hand - foot - mouth disease in Xuchang City. ZHAO Shu - juan, ZHANG Qiao - hong. (1069)
- Survey of diarrhea knowledge, attitude and practice of caregivers of children in two areas of Guangxi. QIN Wei - wen, LIN Mei, LIANG Da - bin, et al. (1071)
- Results of immune hemotological test of anemic patients. KONG Qing - fang. (1073)
- Survey of *Toxoplasma gondii* infection in pet cats and dogs in Shenzhen. XIE Gui - ping, GENG Yi - jie, ZHANG Ren - li, et al. (1075)
- Observation on the ways in interruption of vertical transmission of HBV from mothers to babies. ZHANG Ting, HUANG Jiang - qiong. (1078)
- Serological detection of syphilis in 1830 pregnant and lying - in women in Haikou City. XIE Ying, CHEN Ming - chun. (1080)
- Prevalent trend of syphilis in Tianjin from 2006 to 2008. XIA Jian - hui, GUO Yan, ZHENG Min - na, et al. (1081)

Investigation of carrying rate EV71 and CoxA16 in kindergarten children during non - epidemic period.	ZENG Jin - ri, HE Yue, LIU Ai - min, et al. (1083)
Correlation of female reproductive tract bacterial vaginosis with <i>Ureaplasma urealyticum</i> infection.	ZENG Meng - ru, HUANG Yun - ping, HUANG Xiu - hong, et al. (1084)
Survey of incidence of chronic obstructive disease in the northern area of Beijing.	CHEN Qian - hua, DOU Zhi - fang, PAN Na, et al. (1086)
Results of control of HIV/AIDS in Pingjiang County of Hunan.	HUANG Le, GU Ming - dong, LI Shou - lai, et al. (1087)
Surveillance of poliomyelitis immune level of healthy population in Guangxi border areas.	JIANG Yu - yan, HUANG Ling, ZHONG Ge, et al. (1088)
Prevalent features of measles in an area of Shenzhen in 2007 ~ 2009.	LI Hong, XIE Gui - ping, ZHONG Xiao - lin et al. (1089)
Results of monitoring of iodine - containing salt in Lingshui County from 2004 to 2009.	LI Xing - zhi, LI Feng - mei, CHEN Lie. (1090)
Epidemiological analysis of measles from 1950 to 2009 in Fengcheng City of Jiangxi.	LI Tao. (1171)

EXPERIMENTAL STUDY

Amplification of umbilical cord blood haemopoietic stem cell <i>in vitro</i> cultured with human recombinant cytokine.	CHEN Cai - sheng. (1092)
---	--------------------------

CLINICAL MEDICINE

<i>Penicillium marneffei</i> infection in a child.	CHEN Hai - bin, LIAO Chuan - de, PAN Zhi - yuan. (1093)
Survey of factors related to nosocomial infection in lower respiratory tract in infants.	FU Chun - sun. (1095)
Clinical analysis of intraspinal cysticercosis cellulosae: report of four cases and review of the literatures.	ZOU Yang, AI Quan - shan, LI Shao - gang, et al. (1097)
Analysis of detection of <i>Ureaplasma urealyticum</i> infection in infertility patients by RT - PCR.	ZHANG Gui - cai. (1099)
Expression and clinical significance of basic fibroblastic growth factor receptor 1 in condylomata acuminatum patients.	XU Bin, Guo Jun - li. (1101)
Effect of mosapride citrate tablets on 115 gastroesophageal reflux disease cases.	WANG Qi - quan. (1103)
Analysis of contents of microelements in children with <i>Mycoplasma pneumoniae pneumonia</i>	RUAN He - qiu, FU Sheng - miao, PANG Hai - yun, et al. (1105)
Evaluation of results of quadruple therapy for treatment of lung cancer patients with bone metastasis.	PENG Da - wei, XU Zhen - sheng, WANG Mei - qing, et al. (1106)
Clinical analysis of 20 cat - scratch disease cases at head and neck complicated with lymphadenitis.	HUANG Zhi - quan, LIANG Wei - qiang, FAN Song, et al. (1108)
Changes and significance of serum tumor necrosis factor - α in acute cerebral infarction patients.	WU Ying - man, CAI Yi. (1110)
The effect of irbesartan on serum concentration of adiponectin in patients with chronic heart failure.	CHEN Ying - jie, CHEN Yun - li, WU Xian - ren. (1112)
Effect of dietary nutrition intervention on patients with gout: A prospective randomized study.	LU Wei, LI Jin, MAI Hai - yan, et al. (1114)
Correlation of level of cholinesterase with pathology of chronic hepatic disease.	WU Jin - bin, XU Lei. (1116)
Management of complications in surgical treatment of spinal tuberculosis.	WANG Guang - ji, LIN Ming - xia, SHEN Ning - jiang, et al. (1117)
Results of use of DLT in treatment of pulmonary tuberculosis patients.	YI He, MA Guang. (1119)
Laboratory diagnosis of urogenital <i>Chlamydia trachomatis</i> infection.	FANG Xiao - xian, GUO Yi - long, YUAN Ding - gui. (1120)
Effect of Shuxuetong injection on pulmonary heart disease of acute and aggressive phase.	ZHANG Shu - yan, JI Zhi - yong, LEI Yu, et al. (1122)
Effect of rehabilitation exercises on the improvement of upper limb function of breast cancer patients.	HE Hong, ZHU Hui - ling. (1124)
Significance of detection of CRP and Fib in serum of acute cerebral infarction cases.	PAN Jian - hua, DENG Bi - lan, YU Xing. (1125)
Report on a malignant mature teratoma in ovary and literature review.	CHEN Man - ling, WU Xiao - mei, JIN Song. (1127)

Brain – protective mechanism of hypothermia and its application in treatment of stroke.	WU Hui – ling, FENG Zi – jun. (1128)
Chest radiologic and CT manifestations of children with severe hand – foot – mouth disease.	 CHEN Yang, LIN You – jun, LI Jian – jun, et al. (1130)
Significance of TURP sampling in pathological analysis of prostate cancer patients missed in diagnosis.	 XU Hai – xia, WANG Qing – son, TAN shun. (1132)
Effect of amiodarone and lidocaine on acute myocardial infarction patients complicated with centricular arrhythmia.	 WU Zhong, QIAO Ping, WANG Sheng, et al. (1133)
Observation of MSCT imaging features and bronchoscopic findings of central lung cancer of different histological types.	 LI Chuan – zi, SHI Hui – fang, HUANG Jing – hui, et al. (1134)
Clinical analysis of systemic lupus erythematosus patients misdiagnosed as hematological system disease.	 YANG Chao – rong. (1135)

TRADITIONAL MEDICINE

Results of treatment of 80 hyperbiliriremia cases due to viral hepatitis with western and traditional Chinese medicine.	 LI Wen – xin, HE Shu – ping. (1136)
Observation on the effect of acupuncture in treatment of 60 acute gastroenteritis cases.	 SA Ren, WANG Xiao – min, LI Tie, et al. (1137)

LABORATORY MEDICINE

Discussion on the method of five – step iodometry to mensurate chlorine dioxide disinfectant.	 LIN Kai, LI Xue – hui, CHEN Yi – hua, et al. (1139)
Comparison of detection of coliform group in water by enzyme substrate technique and multiple – tube fermentation technique.	 WANG Ju, PAN Xiao – lou, WU Li. (1141)
Determination of aluminum in flour products by ICP – OES in Shenzhen City.	 JIANG Jie, ZHANG Hui – min, YANG Jun, et al. (1143)
Results of detection of CA125, CA153 and CA199 by two methods.	 DAI Hai – ling, KU Yan – li. (1145)
Establishment a method for detection of bacterial endotoxin in Danhong injection with tachypleus amebocyte lysate.	 ZHANG Jing, YANG Xi. (1147)

RESEARCH PROGRESS

Advance of susceptibility – weighted imaging in diagnosis of cerebral vascular disease.	 TANG Shao – hu, SHEN Yan – guang, HAN Xiang – jun. (1149)
Advance in the treatment of patients with locally advanced non – small lung cell cancer.	 OU Tao, QIN Shi – yun, WANG Wen – jian, et al. (1152)
Methods for testing resistance of <i>Plasmodium falciparum</i> to antimalarials and the influential factors.	 ZHAO Zhen, Liwang Cui, WU Lan – ou, et al. (1155)

HYGIENE

Role of premarrital voluntary consultation service in prevention of HIV/AIDS.	 CHEN Shi – xin, LIAO Zhi – he. (1158)
Effect of health education on improving drug administration compliance of schizophrenia patients.	 LONG Xu – hui, WANG Hai – zhuang, HE Ying, et al. (1160)
Survey of self health care and health knowledge in community residents in Xuanwu District, Beijing.	 LI Ning – yan, WANG Wei. (1162)
Results of health checkup of staff members in a jute mill.	 CAO Fen – fei, GAO Feng – hua. (1164)
Survey of hygienic condition of source water in Huadu District of Guangzhou.	 XIAO Lin, YUAN Xiao – ling, LU Wen – yan. (1166)
Survey of incidence and risk factors of chronic diseases in a college in Hainan.	 LI Ke – wu. (1167)
Analysis of use of antibiotics in a hospital in 2006 ~ 2008.	 ZHANG Yun – lin. (1169)